
 

 

 

Kraków, dnia 8 maja 2020 roku 

 

 

Do  

Jacka Majchrowskiego  

Prezydenta Miasta Krakowa  

pl. Wszystkich Świętych 3-4 

30-004 Kraków  

 

 

Dotyczy:  szczegółowego informowania mieszkańców o planowanych wycinkach drzew 

 

INTERPELACJA 

Szanowny Panie Prezydencie, 

W oparciu o art. 24 ust. 3 Ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku 

z późniejszymi zmianami (Dz. U. Nr 16, poz. 95), zwracam się do Pana z interpelacją w następującej 

sprawie.  

 W Warszawie mieszkańcy są bardzo szczegółowo informowani o planowanych wycinkach drzew. 

W serwisie mapowym Urzędu Miasta „Wiem o wycince” oznaczone są drzewa rosnące na terenach 

administrowanych przez Zarząd Zieleni m. st. Warszawy, co do których złożono wniosek (kolor żółty) oraz 

już objęte decyzją o wycince (kolor czerwony). Można również zapoznać się z treścią wniosku oraz decyzji. 

Docelowo w serwisie mają się znaleźć również informacje o drzewach na terenach innych jednostek. 

Podobną funkcję udostępnia na swojej stronie Wolski Zakład Gospodarowania Nieruchomościami, gdzie 

dodatkowo można zobaczyć aktualne zdjęcia przedstawiające stan drzewa.  

Co ważniejsze, poza informacjami dostępnymi w Internecie, pojawia się również oznakowanie w 

przestrzeni publicznej. ZGN Wola umieszcza na drzewach objętych zgłoszeniem do usunięcia informację o 

tym fakcie z odesłaniem do strony internetowej. Natomiast ZZM na drzewach przeznaczonych do wycinki 

wiesza informacje o planowanym usunięciu drzewa, zawierające dane nt. jego gatunku, stanu 

fitosanitarnego i powodu wycinki. Zamieszczany jest również obraz tomograficzny drzewa, fragment 

decyzji dotyczącej wycinki, informacja o nasadzeniach zastępczych i odesłanie do strony internetowej. 

 Jest to bardzo dobra praktyka. Zieleń w mieście jest na wagę złota. Widzę, ile osób zgłasza się do 

mnie zaniepokojonych najczęściej już trwającą czy wręcz dokonaną wycinką, z prośbą o wyjaśnienia. 



Warto informować mieszkańców, które drzewa i z jakiego powodu mają zostać usunięte. Pomoże im to 

zrozumieć, że niektóre drzewa ze względu na swój stan zagrażają zdrowiu lub mieniu. Ale może również 

sprawi, że dzięki podjętej zawczasu interwencji mieszkańców czy organizacji społecznych uda się ocalić 

niektóre drzewa.  

 Zwracam się zatem z prośbą o rozważenie, wzorem Warszawy, możliwości udoskonalenia 

informacji o decyzjach związanych z usunięciem zieleni, dostępnych na portalu Obserwatorium oraz 

zamieszczania ich także w przestrzeni publicznej.  

 

Z wyrazami szacunku, 

 

 
_________________________ 

Łukasz Gibała   


